
    
    
 
 
   
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XXIV/04 

 
 
sesji Rady Miasta Działdowo 

odbytej w dniu  9 grudnia  2004  roku w sali konferencyjnej  Urzędu Miasta, w zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 

        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1210. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  19  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - Burmistrz Miasta  

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                            - Z-ca Burmistrza  

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - Z-ca Burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                     - Sekretarz Miasta 

Pan Eugeniusz SEGIET                                   - Radca Prawny Urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                               - Naczelnik Wydziału PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                 - Naczelnik Wydziału GK  

Pan Andrzej WITKOWSKI                            - Komendant Straży Miejskiej  

Pan Jerzy GIEZEK                                           - Komendant Powiatowy Policji  

Pan Mariusz WILAMOWSKI                         - Z-ca Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej 

Pan Bronisław MAZURKIWICZ                   - Radny powiatu działdowskiego 

Pani Stanisława ŻYWICKA                            - Radna powiatu działdowskiego  

Pan Ireneusz FALBA                                        - Prezes PGKiM Sp. z o.o. 

Pan Daniel SARNOWSKI                                 - Z-ca prezesa PGKiM Sp. z o.o. 

Przewodniczący zarządów osiedli    -  zgodnie z załączoną listą obecności 

Przeszło dwudziesto osobowa grupa młodzieży z Gimnazjum Nr 2 z nauczycielkami 

Barbarą Hartfelder i Zenoną Rosłon   
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Przedstawiciele związków zawodowych  

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  

 

  
 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

       
   
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

         

 

Pkt 2 

 
        Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA  –  przewodnicząca Rady : 

- na wniosek prezesa zarządu  PGKiM sp. z o.o. zaproponowała wycofanie z porządku 

obrad punktu 10 dotyczącego zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo (wniosek ten 

stanowi załącznik do protokółu) , 

- wniosła o ujęcie w porządku sesji omyłkowo pominiętego punktu – odpowiedzi na 

zapytania.  

 
        Rada 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie tych zmian, po 

czym przystąpiła do realizacji porządku dziennego sesji, w następującym brzmieniu :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokółu  poprzedniej sesji.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady. 
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6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych i 

stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Interpelacje radnych i zapytania.  

 
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na  terenie miasta Działdowo.  

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie budynku 

wielorodzinnego położonego w Działdowie przy ul. Wyszyńskiego 9 na rzecz Gminy-

Miasto Działdowo.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości 

położonych w Działdowie będących własnością Skarbu Państwa Agencji 

Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

do obliczania podatku rolnego w 2005 roku. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 

drewna jako podstawa do obliczania podatku leśnego na 2005 rok. 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od posiadania psów. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

 
18. Podjecie uchwały w sprawie opłaty administracyjnej. 

 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2004. 

 
20. Odpowiedzi na zapytania.  

 
21. Wolne wnioski i informacje.  
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Ad pkt 3 

 

        Jednogłośnie, tj. 19 głosami „za” Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.  

 

 
Ad pkt 4 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta przekazała, że w okresie  

miedzy sesjami : 

 
- w dniu 15 listopada otrzymała od Burmistrza Miasta projekt budżetu na rok 2005 . 

Zgodnie z procedurą uchwalania budżetu – przekazała  go do zaopiniowania 

Komisjom Rady. Został on już zaopiniowany i na kolejnej sesji, planowanej na dzień 

29 grudnia – zajmie się nim cała Rada,  

 
- wpłynęły podania panów Zbigniewa Abramczyka i Ryszarda Kęsickiego o wydanie 

zezwoleń na postawienie garaży blaszanych przy ul. Lidzbarskiej. Panowie ci  

zwrócili się do nas po otrzymaniu negatywnej decyzji od Burmistrza Miasta. Prośby 

ich skierowała  do Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska, a po otrzymaniu 

stanowiska Komisji w dniu 3 grudnia udzieliła im odpowiedzi. Odpowiedź była 

negatywna z tego względu, że ustalenia obecnie obowiązującego miejscowego planu 

zagospodarowania  przestrzennego miasta nie przewidują lokalizacji tymczasowych 

garaży blaszanych na terenach budownictwa mieszkaniowego,  

 
- państwo Barbara i Czesław Kęsiccy zwrócili się do niej i do pana Burmistrza o 

refundację kosztów poniesionych na wykonanie elewacji szczytów oraz 

odrestaurowanie ściany frontowej na budynku przy ul. Jagiełły 12, prośbę 

motywowali tym, że budynek znajduje się strefie zabytkowej i jest ozdobą miasta. 

Przekazała tę sprawę do Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska. Komisja 

podobnie jak Burmistrz Miasta wyraziła negatywną opinie w tej sprawie - z tego 

względu,. że dofinansowanie remontów prywatnych budynków zabytkowych nie 

należy do zadań własnych gminy. I w naszym budżecie nie ma środków na taki cel. W 

oparciu o stanowisko Komisji udzieliła odpowiedzi państwu Kęsickim. Ponadto 

Burmistrz Miasta udzielając odpowiedzi państwu Kęsickim udzielił im szczegółowych 

informacji, co do tego  gdzie powinni zwrócić się o dofinansowanie remontu 

zabytkowego budynku, łącznie z podaniem im numeru telefonu tej instytucji, 
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- Pan Kazimierz Dumiński zwrócił się z wnioskiem o interwencję w sprawie 

modernizacji i naprawy ulicy Strumykowej. Pismo to przekazała Burmistrzowi Miasta 

z prośbą o ustosunkowanie się do tej sprawy, a po otrzymaniu odpowiedzi przekażę ją 

do rozpatrzenia merytorycznej komisji Rady, 

 
- otrzymaliśmy prośbę od Stowarzyszenia Pomocy Dzieciom „Liver” z Krakowa o 

udzielenie pomocy finansowej na przeszczep wątroby  20 miesięcznej Wiktorii 

OWCZRCZYK. Gdyby ktoś z państwa chciał  się przyłączyć do zbiórki pieniędzy na 

przeszczep dla tego dziecka, to w trakcie przerwy mogę mu podać numer konta, na 

który można wpłacać pieniądze, albo też po sesji może go otrzymać w biurze Rady – 

przekazała przewodnicząca, 

 
- w trakcie cotygodniowych dyżurów przyjmowała mieszkańców, którzy zwracali się 

do niej głównie o interwencje w sprawach dotyczących pomocy społecznej i poprawy 

warunków mieszkaniowych. 

 
 

Ad pkt 5 

 

        Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie ze swojej 

działalności,  uwzględniające    wykonanie   uchwał   Rady   Miasta   w   okresie   między    

sesjami, tj.  od 28 października 2004 r. do 8 grudnia 2004 r.  (stanowi ono załącznik do 

protokółu).  

Ponadto poinformował, że dokonał zmian w składzie Rady Nadzorczej PGKiM Sp. z o.o., w 

związku z tym, że osoby, które nie mają zdanych egzaminów nie mogą być dalej członkami 

rad nadzorczych. Nowo powołane osoby do składu tej rady, to pan Adam Stankiewicz –radca 

prawny i pan Mirosław Antoszewski – radca prawny.    

 

 
 
Ad pkt 6 

 
      Pani Teresa NOWAKOWSKA - zastępca burmistrza złożyła sprawozdanie ze 

Zgromadzenia Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich odbytego w dniu 18 listopada br. 

(stanowi ono załącznik do protokółu). 
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Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 2 grudnia Komisja : 

- negatywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zatwierdzenia taryf 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

miasta Działdowo, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta zmieniający uchwałę w 

sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie miasta Działdowo oraz projekty uchwał w sprawach  : 1) wyrażenia zgody na 

nieodpłatne  przejęcie  budynku  wielorodzinnego  położonego  w  Działdowie   przy 

ul. Wyszyńskiego 9 na rzecz Gminy-Miasto Działdowo, 2) wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejecie nieruchomości położonych w Działdowie będących własnością 

Skarbu Państwa Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Olsztynie, a 

opiniując ten projekt Komisja zastrzegła, aby przy przejmowaniu tego budynku 

zażądano dostarczenia dokumentacji lub ewentualnie pokrycia kosztów związanych z 

inwentaryzacją budynku jak również zwrotu bonifikaty po zwaloryzowanej kaucji,   

- pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2005 w zakresie działania 

Komisji, 

- negatywnie zaopiniowała wnioski panów Zbigniewa Abramczyka i Ryszarda 

Kęsickiego o wyrażenie zgody na postawienie garaży blaszanych  z tego względu, że 

ustalenia obecnie obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta nie przewidują lokalizacji takich garaży na terenach 

budownictwa mieszkaniowego, 

- negatywnie zaopiniowała wniosek państwa Barbary i Czesława Kęsickich o 

refundację kosztów poniesionych na wykonanie elewacji szczytów oraz 

odrestaurowanie ściany frontowej na budynku przy ul. Zamkowej 12 z uwagi na to, że 

dofinansowanie remontów prywatnych budynków zabytkowych nie należy do zadań 

własnych gminy i w budżecie miasta nie ma na to środków , 

- pozytywnie zaopiniowała prośbę o  przekazanie w dziesięcioletnią dzierżawę budynku 

przy ulicy Norwida Zespołowi Praktyk Lekarskich w Działdowie  oraz wyraziła 

pozytywną opinię w sprawie przejęcia od Marszałka Województwa budynku 

położonego przy ul. Wolności 64. 
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Pan Henryk JABŁOŃSKI  –  Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

przekazał,  że   Komisja   obradowała  w  dniu  2 grudnia, a   w   trakcie   tego   posiedzenia   

7 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta 

na rok 2005 w zakresie działania Komisji oraz dyskutowała nad planem pracy na rok 

przyszły.  

 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego  poinformowała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 1 grudnia: 

 
- jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok przyszły w 

zakresie działania Komisji. Ponadto opiniując projekt budżetu, Komisja wniosła o 

dofinansowanie  zakupu koncentratora tlenu dla hospicjum oddziału paliatywnego 

ZOZ w Działdowie – w trakcie roku budżetowego 2005 z ponadplanowych 

dochodów, 

- po zapoznaniu się, pozytywnie oceniła przygotowania do zimowego utrzymania dróg.  

 
 
Pan Stanisław STEFANINA – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał, że 

Komisja  na  posiedzeniu w dniu 6 grudnia :  

 
- opiniowała stawki podatków i opłat lokalnych na rok 2005 – po czym przedstawił 

wysokości stawek proponowane przez Komisję (stanowią one załącznik do 

protokółu), 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie 

miasta na rok 2004, 

- wydała ostateczną, pozytywną opinię o projekcie budżetu miasta na rok 2005 po  

wcześniejszym zapoznaniu się z opiniami pozostałych Komisji Rady i po 

przeanalizowaniu projektu.  

 

Pan Roman KARPIŃSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

w dniu 8 grudnia zapoznała się z materiałami  niezbędnymi do zbadania tak nośnego tematu 

jak : promocja miasta, pozyskiwanie inwestorów oraz środków inwestycyjnych. Komisja 

odbyła dyskusję, rozmawiała także z osobami odpowiedzialnymi za te sprawy,  przy czym 

temat ten nie został jeszcze zakończony.  
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Ad pkt 8 

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – w imieniu własnym i wyborców zwrócił się o 

zainstalowanie żółtego światła, sygnalizującego kierowcom jadącym ulicą Księżodworską 

potrzebę  zachowania szczególnej uwagi przy przejeździe  przez przejście dla pieszych do 

Szkoły Podstawowej Nr 4.  Przejście to – jak przekazał – szczególnie po zmroku jest prawie 

niewidoczne, a ostatnio wydarzył się na nim wypadek – została potrącona dziewczynka. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta pan Michał STRUZIK  :  

- przekazując, iż wie, że w poprzednich latach była przygotowywana restrukturyzacja 

Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego, że firmy z zewnątrz prowadziły konsultacje w 

sprawie tej restrukturyzacji  - zapytał burmistrza – jakie wnioski przedstawiły te firmy 

jeżeli chodzi o restrukturyzację spółki? I dlaczego odstąpiono od tej restrukturyzacji  ? 

- zwrócił się o podanie wyniku finansowego Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego za rok 

2003, a dokładnie za październik oraz wyniku za rok ubiegły w porównaniu do roku 

2004 – też za październik, czyli za okres  przed sezonem grzewczym Przed 

prywatyzacją tej spółki interesuje mnie  - czy dalej generuje ona straty, czy 

ewentualnie te straty ulegają zmniejszeniu ?  

- nawiązując do projektu budżetu miasta na rok przyszły w części dotyczącej planu 

inwestycyjnego przekazał, że szczególnie interesują go ulice Młodzieżowa i 

Orłowskiego. Ulica Młodzieżowa wprawdzie znalazła się w projekcie inwestycyjnym, 

natomiast Orłowskiego – nie. Dlaczego tak długo ciągnie się sprawa utwardzenia tych 

ulic – pytał – dodając, iż wiadomym jest, że   ulica Orłowskiego prowadzi 

bezpośrednio do dużych zakładów przemysłowych na tym terenie,  

- w związku z publikacjami prasowymi sąsiednich gmin o zwiększonych dochodach z 

tytułu wpływów  z podatków CIT i PIT  - poprosił o podanie danych  dotyczących 

wpływów z tego tytułu do naszego budżetu.  

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI – w imieniu mieszkańców podziękował burmistrzowi 

Błażejczykowi za nadzór nad budową sieci deszczowej na osiedlu Księżodworska. 

Mieszkańcy prosili o przekazanie tych podziękowań, bo jak mówią – interwencje 

bezpośrednio u burmistrza Błażejczyka powodują natychmiastową jego reakcję.  
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – wiceprzewodniczący Stowarzyszenia Kupców 

Działdowskich „CENTRUM” w imieniu kupców zwrócił się z pytaniem do burmistrza 

dlaczego ich podatki wydawane są w innych miastach i ktoś inny czerpie z nich nieznaczne 

korzyści ? A chodziło mu o jak sam powiedział drobną sprawę, dotyczącą zakupu paczek dla 

urzędników poza Działdowem.  Wiem od kupców – powiedział – że chętnie uczestniczyliby 

w tego typu akcji, oddając towar za przysłowiowy 1% marży , ażeby tylko te pieniądze 

zostały tu, w Działdowie i tu były zagospodarowane, bo stąd trafiają do budżetu gminy.  

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz odnosząc się do zapytań : 

- poprosił wiceprzewodniczącego Struzika o dokładne sprecyzowanie o jaki program 

restrukturyzacji Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego mu chodzi i w którym roku był on 

przygotowany, bo sądzę  - powiedział burmistrza – że nie dotyczy to tej ani 

poprzedniej kadencji. Był tylko jeden program, finansowy przez Ministerstwo Skarbu 

i jest on wszystkim znany. Natomiast nie znam poprzednich dokumentów, ale po 

wskazaniu daty zostaną one odszukane,  

- poinformował, że na pozostałe pytania udzieli panu Struzikowi odpowiedzi na piśmie, 

- zapewnił, że wystąpią do zarządcy ulicy Księżodworskiej w sprawie oznakowania 

przejścia do Szkoły Podstawowej Nr 4,  

- odpowiedział panu Mazurkiewiczowi,  że  jeżeli  chodzi  o te nieszczęsne paczki, to 

kupiono ich 89  po 95 złotych za jedną, ze środków z funduszu socjalnego. Wybrano 

taką formę z tego względu, że paczka nie jest opodatkowana , a bony i talony są. Jest 

to kwota, która pozwala na stosowanie zasad związanych z rynkiem , a było badanie 

tego rynku  i nikt w Działdowie nie oferował paczek w takiej kwocie o takiej 

zawartości. Było też pytanie – czy burmistrz ma kartę MAKRO  - tak mam 

odpowiedział – pan Duchna dodając, że od kilku lat  mają je też wszystkie szkoły  i 

kupują tam wszystko o dużo większych wartościach.  

 

 

Ad pkt 9 

 

        Pan Daniel SARNOWSKI – zastępca prezesa PGKiM Sp. z o. o. omówił proponowaną 

zmianę do regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta 

Działdowo polegającą na dodaniu do regulaminu zapisu w brzmieniu : „ w przypadkach 

szczególnych,  wynikających   z  warunków  technicznych  Przedsiębiorstwo  może  zawrzeć  
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umowę na odbiór wód opadowych lub roztopowych zbieranych z dachów oraz pochodzących 

z terenów o trwałej nawierzchni i odprowadzanych do sieci kanalizacyjnej  do czasu 

wybudowania kanalizacji deszczowej lub innego sposobu zagospodarowania , a ustalenie 

ilości  dostarczanych wód odbywać się będzie na podstawie średniomiesięcznej wielkości 

opadów wyrażonej w m3 przypadającej na powierzchnie 1 m2 . 

 

        Rada  podjętą 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIV/203/04 

 
wprowadziła powyższą zmianę do  uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta Działdowo. 

 

 

Ad pkt 10 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 19 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIV/204/04 

 
Rada  wyraziła zgodę na nieodpłatne przejęcie budynku wielorodzinnego położonego w 

Działdowie przy ul. Wyszyńskiego 9 na rzecz Gminy Miasto Działdowo.  

 

 

 
Ad pkt 11 

 

        W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

nieruchomości będących własnością Skarbu Państwa Agencji Nieruchomości Rolnych 

Oddział Terenowy w Olsztynie burmistrz odpowiedział na pytanie radnego pana Andrzeja 

TESKI o planowane wykorzystanie budynku – przekazując, że po przejęciu byłby on 

przeznaczony dla Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA”, który 

realizował tam będzie zadanie polegające na recyklingu, czyli to co robi teraz w Kurkach 

zostałoby przeniesione tutaj.  

 

        Po czym Rada jednogłośnie, tj. 19 głosami „za” podjęła 
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                                       U c h w a ł ę   Nr XXIV/205/04 

 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości położonych w 

Działdowie będących własnością Skarbu Państwa Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział 

Terenowy w Olsztynie.  

 
  

 

Ad pkt 12 

 
        Bez uwag – 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXIV/206/04 

 
którą określiła stawki opłaty targowej w wysokościach zaproponowanych przez burmistrza i 

pozytywnie zaopiniowanych przez Komisje Budżetu i Finansów, tj. :  

 

1) Przy sprzedaży z kosza, wiadra itp.:       

a) od osób sprzedających własne produkty rolne;  -     3,00  zł 

b) od osób zajmujących się handlem.   -  14,00  zł 

2) Przy sprzedaży z samochodu osobowego lub furmanki: 

a) od osób sprzedających własne produkty rolne;  -  13,00  zł 

b) od osób zajmujących się handlem.   -  19,00  zł 

3) Przy sprzedaży z samochodu dostawczego o dopuszczalnym  

    ciężarze  całkowitym do 3,5 t. lub ciągnika oraz samochodu  osobowego z przyczepą: 

     a) od osób sprzedających własne produkty rolne;  -  14,00  zł 

     b) od osób zajmujących się handlem.   -               28,00  zł 

4) Przy sprzedaży z samochodu dostawczego o dopuszczalnym  

    ciężarze całkowitym powyżej 3,5 t.:    -               39,00  zł 

5) Przy sprzedaży z namiotu, straganu, ławy itp.:  -   18,00  zł 

 

          Wysokość wynagrodzenia za inkaso wynosić będzie 18% wpłaconych  przez inkasentów do 

kasy miejskiej opłat targowych.  
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Ad pkt 13 

 
 
        Radni nie zgłaszali uwag do  stawek podatku od nieruchomości, które zaproponował 

burmistrz i pozytywnie zaopiniowała Komisja Budżetu i Finansów   

 
natomiast w dyskusji :  

 

Radny pan Antoni KOŹMIŃSKI – zapytał – czy w zapisie budynki wykorzystywane do 

świadczenia usług lekarskich mieści się szpital ? 

 
a 

 
Pan DUCHNA – burmistrz odpowiedział, że tak. Po czym dodał, że już drugi rok wszystkie 

podatki dla SP ZOZ są umarzane, poza tym co wynajmują na prowadzenie działalności  

gospodarczej.  SP ZOZ może ubiegać się o umorzenie – kontynuował - ale na zasadach 

zgodnych z ustawą o pomocy publicznej i ustawą o podatkach. I takie wnioski są składne, one 

trafiają do Urzędu Komitetu Integracji Europejskiej gdzie są sprawdzane i  jeżeli przejdą tę 

kwalifikację, to jeszcze sprawdza je Urząd Ochrony  Konkurencji i Konsumentów i dopiero 

wtedy można umorzyć. Umorzenia dla SP ZOZ są na bardzo dużą kwotę, jest to bowiem 

jeden z największych podatków, któremu umarzamy podatki.  

 

        Po czym podjętą 18 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIV/207/04 

 
Rada określiła wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2005 w  następujących 

wysokościach :  

 
1) od gruntów: 
 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i   budynków  0,63 zł od 1 m2  powierzchni; 

 
b) pod  jeziorami,  zajętych  na  zbiorniki  wodne,  retencyjne  lub  elektrowni   wodnych 3,52 zł  

od 1 ha    powierzchni;  
 
c) pozostałych  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje     pożytku publicznego 0,16 zł  od 1 m2  powierzchni. 
 

2) od budynków lub ich części:  
 

a) mieszkalnych 0,44 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
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b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich 

części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 15,86 zł od 1 m2  powierzchni 
użytkowej; 

 
c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym 8,37 zł od  1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych 3,19 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej; 
 
e) pozostałych w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 3,57 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej. 
 
3) od budowli 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 ust. 3 – 7 ustawy o 

podatkach i opłatach lokalnych. 

 

 
 

Ad pkt 14  

 

        Podjętą 19 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIV/208/04 

 
Rada obniżyła cenę skupu żyta przyjmowaną jako podstawa do obliczenia podatku rolnego w 

2005 roku – zgodnie z wnioskami Burmistrza oraz Komisji Budżetu i Finansów, tj. z kwoty 

37,67 zł do kwoty 32 zł za 1 kwintal. 

 

 

Ad pkt 15 

 

        Przychylając się do wniosku Burmistrza Miasta i Komisji Budżetu i Finansów –  Rada 

19 głosami „za”  zdecydowała o nie obniżaniu kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 

drewna jako podstawy do obliczania podatku leśnego na rok 2005 – pozostawiając, jako 

obowiązującą na rok 2005 -  kwotę określoną w Komunikacie Prezesa GUS z dnia 20.10.2004 

roku w wysokości 120,40 za 1 m3. W związku  z powyższą decyzją  nie było potrzeby 

podejmowania uchwały. 
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Ad pkt 16 

 
 
        W dyskusji nad stawkami podatku od posiadania psów :  

 
Radna pani Elżbieta KONARZEWSKA – powiedziała, że nie neguje podatku od 

posiadania psów, ale wnosi o zmniejszenie o 25%  opłaty dla osób, które mają dokument o 

nabyciu psa ze schroniska dla zwierząt. Obniżenie tej opłaty – uzasadniała swoją propozycję 

– zapewne zachęciłoby niektórych rodziców do nabycia tak lubianego czworonoga dla dzieci, 

a tym samym odciążyłoby schroniska i poprawiło warunki życia tym zwierzątkom.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady przekazała opinię w tej sprawie 

osoby mieszkającej w  bloku, która  to uważa, że  zwolnienie, czy zmniejszenie podatku nie 

powinno zachęcać do hodowli tych czworonogów w blokach. Hodowla wielu psów w jednym 

bloku bardzo bowiem  utrudnia  życie mieszkańcom i zwiększa  koszt utrzymania porządku w 

bloku jak i wokół niego.  

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz odnosząc się do propozycji radnej pani Konarzewskiej 

powiedział m.in., iż podatek od posiadania psów jest tak skonstruowany przez ustawodawcę, 

że praktycznie nie ma  tu żadnego pola manewru. Podstawą opodatkowania nie jest bowiem 

pies, tylko posiadanie psa. Gdybyśmy więc ustalili opłatę z tytułu posiadania psa ze 

schroniska, to mam obawy – przekazał burmistrz – że zostałoby to zakwestionowane przez 

nadzór prawny wojewody. A dalej burmistrz poinformował, że jeżeli zwracają się do niego 

osoby  starsze, czy rodzice dzieci niepełnosprawnych , to przeważnie umarza im ten podatek. 

I zadeklarował, że również w sytuacjach, gdy ktoś przedstawi zaświadczenie  o nabyciu psa 

ze schroniska będzie umarzał część tego podatku.   

 
Radną panią Konarzewską  odpowiedź burmistrza satysfakcjonowała tylko częściowo i 

podtrzymała swój wniosek.  

 

        W przeprowadzonym głosowaniu Rada odrzuciła wniosek pani Konarzewskiej 

dotyczący zmniejszenia o 25% podatku dla posiadaczy, którzy wzięli psy ze schroniska dla 

zwierząt – za wnioskiem tym było 2 radnych, przeciwko – 14 i 3 wstrzymało się od głosu w 

tej sprawie.  
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        A Rada podjętą 17 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  

 
                                       U c h w a ł ą  Nr XXIV/209/04 

 
ustaliła roczne stawki podatku od  posiadania psów w  wysokościach :  

 
- 29 zł dla  od trzeciego i każdego następnego psa dla   właścicieli gospodarstw rolnych, 

- 29  zł   od pierwszego psa  dla właścicieli  nieruchomości zabudowanych budynkiem  

mieszkalnym jednorodzinnym  i  po 41 zł za każdego następnego  psa, 

      -    41 zł od pierwszego i każdego następnego psa   dla pozostałych posiadaczy psów. 

 
 

Ad pkt 17 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych : 

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – zaproponował pozostawienie stawek tego podatku w 

wysokościach obowiązujących w roku 2004. A  uzasadniając swoją propozycję  - powiedział 

– że zna parę firm transportowych i stąd wie, że dzieje się w ich coraz gorzej. Ludzie ci, żeby 

wyciągnąć jakikolwiek dochód muszą czynić wielkie starania. Nie ma tam mowy o 

amortyzacji majątku, czyli o odnowieniu zużytego taboru,  w związku z czym uważam 

przekazał, że trzeba wyciągnąć   do nich rękę i nie podnosić im tego podatku. Oczywiście w 

związku z inflacją oznaczać to będzie minimalny spadek dochodów z tego tytułu.  

 
        Rada odrzuciła propozycję pana Karpińskiego. Głosowało za nią 2 radnych, 16 było 

przeciwko i 1 wstrzymał się od głosu. 

  

        Po czym podjętą 16 glosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIV/210/04  

 
Rada ustaliła stawki podatku od środków transportowych – w wysokościach zgodnych z 

wnioskiem Burmistrza oraz Komisji Budżetu i Finansów, tj. zwiększonych w stosunku do 

stawek tegorocznych o 3% wskaźnik inflacji.  
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Ad pkt 18 

 

        19 głosami „za”, tj. jednogłośnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXIV/211/04 

 
którą ustaliła opłatę administracyjną za wypis i wyrys z planu zagospodarowania 

przestrzennego w kwocie 60 zł.  

 

 

Ad pkt 19 

 
        Podjętą 19 głosami „za”, tj. jednogłośnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIV/212/04 

 
Rada dokonała zmian w budżecie miasta na rok 2004.  

 

 

Ad pkt 20 

 

        Odpowiedzi na zapytania :  

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz odpowiedział na pytanie dotyczące ulicy Orłowskiego – 

przekazując – że budowa nawierzchni tej ulicy musi być poprzedzona - tak jak to zrobiono na 

całym osiedlu Księżodworska – budową kanalizacji deszczowej. Zrobiliśmy badanie rynku 

wśród firm, które zajmują się projektowaniem co do szacunkowych kosztów projektu i 

otrzymaliśmy odpowiedź – 110.000 zł. Projekt musi obejmować całościową regulację tego 

obszaru, tj.  ostatni odcinek ulicy Leśnej po prawej i lewej stronie.   Będziemy więc szukać 

innego rozwiązania, które spowoduje, że projekt będzie tańszy, bo 110 tysięcy za sam projekt, 

to kwota zawrotna. Jeżeli będzie taka możliwość, to oczywiście będzie to robione. Zbadamy 

to  i na pewno ulica ta będzie  brana pod uwagę ze względu na rozwój przedsiębiorczości – 

powiedział burmistrz.  
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Ad pkt 21 

 

        Wolne wnioski i informacje : 

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz poinformował, że w związku z planowaną  rządową 

inwestycją kolejową na trasie Warszawa–Gdańsk wspólnie ze starostą zorganizowali 

spotkanie, w którym uczestniczyli przedstawiciele wszystkich gmin z naszego powiatu, 

przedstawiciel marszałka, dyrektor departamentu oraz zarządcy dróg z Olsztyna i Działdowa. 

Na przybył na nie jedynie ten, który być powinien, czyli zaproszony przez marszałka 

przedstawiciel Polskich Linii Kolejowych. W związku z czym w trakcie przygotowania jest 

stanowisko w tej sprawie, które zostanie wysłane do ministra infrastruktury.      

 

Radny pan Bogdan KASZUBSKI –  przypomniał, że na ulicy Żeromskiego w ostatnich 

latach kilkakrotnie zamarzała woda, po czym mówiąc, że obecnie  jest tam wykonywana 

kanalizacja deszczowa  – zapytał – czy wchodzi w rachubę przerobienie również   instalacji 

wodociągowej ? Jeżeli bowiem w przyszłości miałaby tam  być utwardzana droga, to na 

pewno przedtem winna być przerobiona ta instalacja - twierdził.  

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz odpowiedział, że instalacja ta była wybudowana 

przeszło dwadzieścia lat temu, częściowo w czynie społecznym i teraz może być wypłycenie 

na pewnych odcinkach. Właścicielem jej jest PGKiM i jeśli przystąpiłoby do robót, to 

poprzez zastosowanie zabezpieczenia przed przemarzaniem. Są takie techniczne możliwości i 

tylko tyle można zrobić, bo przebudowa całej sieci, to jest następne rozkopanie całej ulicy.  

Jest wiele odcinków  po drugiej stronie ulicy Księżodworskiej – mówił dalej burmistrz – 

gdzie okazało się, że źle był podłączony gaz, woda, czy nie w tym miejscu gdzie trzeba inne 

urządzenia , nie możemy jednak przebudowywać wszystkich sieci, które są w mieście, bo na 

to nie stać ani przedsiębiorstwa, ani miasta.  

 
natomiast 

 
Pan Marek BŁAŻEJCZYK – dodał, że firma która wykonywała sieć deszczową na odcinku 

od ulicy Księżodworskiej do ulicy Nowotki  dokonała pomiary sieci wodociągowej i wiemy, 

że  znajduje się ona na głębokości 1,4 i 1,3 metra, tak więc tu nie zamarza. Jedynie może 

zamarzać na odcinku od ulicy Nowotki do ulicy Polnej. 
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Pan Krzysztof SYNAKOWSKI – przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 12 zaapelował do 

radnych o uwzględnienie w przyszłorocznym budżecie miasta - utwardzenia  ulicy 

Młodzieżowej.  

 

Pan Andrzej TESSAR – przewodniczący Zarządu Osiedla Nr  10 zapytał burmistrza – na 

jakim etapie jest rozpatrywanie wniosków złożonych do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 

i czy  zgodnie z tym, co zapowiadano- zostaną one podane do wiadomości publicznej ?  

 
Pan DUCHNA – odpowiedział, że wnioski te będą podstawą do opracowania Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego, który zostanie przyjęty uchwałą Rady. Także na pewno będzie 

wiadomo jakie wnioski zostały przyjęte, jakie dostały oceny i jaka jest punktacja, bo uchwały 

podawane do  wiadomości publicznej poprzez zamieszczanie ich w BIP-ie, na tablicach 

ogłoszeń oraz w   Dzienniku Urzędowym.  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady odczytała życzenia świąteczne 

przesłane do Rady przez zakonnika z Działdowa o. Piotra Wiśniewskiego ( stanowią one 

załącznik do protokółu). 

         Po czym przewodnicząca, a później burmistrz w imieniu własnym i pracowników 

urzędu złożyli wszystkim życzenia świąteczne.  

 

  
        Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła XXIV sesję Rady 

Miasta Działdowo, a następnie uczestnicy sesji podzielili się opłatkiem.  

 
 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 

G.Nadratowska                                                                      Teresa BARTKOWSKA  

 

 


